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ningslinjer for honorering af tilkaldt arbejds- 
kraft, bl.a. ved et mere effektivt arbejde i 
tjenestemandsreformudvalget. De. nuværende 
forhold ønskes derfor opretholdt med hensyn 
til såkaldte frynsegoder, og nye initiativer 
ønskes udelukket. Samtidig skal nævnes, at 
dette har været udgangspunkt for de aftaler, 
der allerede er indgået. 

Landsstyret vil -  når folketingsloven er 
vedtaget -  indkalde landstinget til møde den 
19. november 1985 for at få vedtaget et til- 
svarende lovforslag gældende for den ikke - 
statslige del af det offentlige arbejdsmarked 
samt for det private arbejdsmarked i Grøn- 
land. 

Jonathan Motzfeldt« 

På denne baggrund skal jeg anbefale lov- 
forslaget til tingets hurtige og velvillige be- 
handling, idet jeg i øvrigt henviser til de til 
lovforslaget knyttede bemærkninger. 

Svend Andersen (S) : 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til lov om leje. 
(Lovforslag nr. L 69). 
Med undtagelse af § 45 og § 46 om afkast 

er lovforslaget identisk med det udkast til ny 
lejelov, der er opnået enighed om mellem 
Landsforeningen for Ejere af Udlejningsejen- 
domme og Lejernes Landsorganisation. 

Det har altid været et mål for socialdemo- 
kratiet, at der på lejelovsområdet fandtes 
ensartede regler for alle landets kommuner 
med omkostningsbestemt leje, huslejenævn 
og beboerrepræsentationer. 

Ved de seneste behandlinger af ændringer 
tiMejelovgivningen er der af boligministeren, 
regeringspartierne og det radikale venstre 
henvist til forhandlinger mellem grundejerne 
og lejerne. Disse forhandlinger er afsluttet 
for mere end et halvt år siden, men boligmi- 
nisteren har stadig ikke fundet anledning til 
at fremsætte lovforslaget trods kraftige op- 
fordringer frä de berørte parter. 

For første gang er der enighed blandt par- 
terne om .denne ensartede og vigtige lovgiv- 
ning, en lovgivning, der ikke må kunne hin- 
dres på grund af indre uenighed i regeringen. 

I , . Riishøj (SF): 

Som ordfører for forslagsstillerne tillader 
jeg mig herved at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om fordelin- 
gen af  den danske u-landsbistand. 

(Beslutningsforslag nr. B 40). 
I folketingsåret 198+.85 vedtog et flertal i 

folketinget at forhøje den danske u-landsbi- - . 
stand mærkbart. 

Dette var en velkommen beslutning. Men 
efter forslagsstillernes ópfattelse vil det være 
forkert at fordele de forhøjede bistandsmid- 
ler efter de hidtil gældende fordelingsnøgler. 
Den forhøjelse af u-landsbistanden, der blev 
vedtaget, bør udelukkende ydes til det særlig 
hårdt ramte afrikanske kontinent. Tørke, 
misvækst, økologiske problemer samt de sær- 
lige problemer for de lande, der grænser op 
til Sydafrika, de såkaldte frontlinjestater, 
nødvendiggør en hurtig og virkningsfuld ind- 
sats til fordel for Afrika, der er ramt betyde- 
lig hårdere end de andre kontinenter. 

På den baggrund er det forslagsstillernes 
håb, at der kan opnås bred støtte til ønsket 
om, at hele forhøjelsen af den danske u- 
landsbistand ydes til fordel for Afrika. 

Carsten Andersen (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til jolketingsbeslutning om oprettel- 홢 . I 

se af  en opsøgende ungdomsrådgivningsvirk- 
somhed. 

(Beslutningsforslag nr. B 41). 
Forslaget skal ses som led i en række for- 

slag, som SF agter at fremsætte i forbindelse 
med ungdomsåret. Ungdomsåret er ved at 
være slut, uden at der fra lovgivningsmagtens 
side er gjort noget for at forbedre vilkårene 
for de grupper af unge, der har behov herfor. 

Da regeringen åbenbart ikke har, tænkt sig 
at gøre nogen særlig ungdomspolitisk ind- 
sats, er det nødvendigt, at folketinget nu 
tager initiativer. På denne baggrund skal jeg 
indstille forslaget til velvillig behandling i 
tinget. 

Meddelelser fra formanden: 

Formanden: 
Der foreligger indstilling fra grupperne om 

. valg af 17 medlemmer og stedfortrædere til 
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det af folketinget den 8. november 1985 ned- 
satte udvalg vedrørende teknologi, og jeg 
skal  derfor nu lade foretage valg af det 
nævnte udvalg. 

Uden for dagsordenen foretoges herefter: 

Valg af 17 medlemmer og stedfortrædere til: 
Det af folketinget den 8. november 1985 

nedsatte udvalg vedrørende teknologi. 

Formanden: 
Til dette valg er anmeldt følgende valg- 

grupper: 
en valggruppe på 85 medlemmer: det konser- 
vative folkeparti, venstre, centrum-demokra- 
terne, kristeligt folkeparti, fremskridtspartiet, 
de frie demokrater og Steenholdt, 
en valggruppe på 83 medlemmer: socialde- 
mokratiet, socialistisk folkeparti og venstre- 
socialisterne, 
en valggruppe på 10 medlemmer: det radika- 
le venstre. 

Valgt blev: 

Til medlemmer: 
I Per Stig Møller (KF) 
2 Fischer (KF) 
3 Flemming Jensen (KF) 
4 Eva Møller (KF) 
5 Fogh Rasmussen (V) 
6 Helge Sander (V) 
7 Bente Juncker (CD) 
8 Kofod-Svendsen (KrF) 
9 Ritt Bjerregaard (S) 

10 Ole Espersen (S), 
11 Jytte Hilden (S) 
12 Kelm-Hansen (S) 
13 Korneliusen (S) 
14 Helge Mortensen (S) 
15 Gade (SF) 
16 Ingerlise Koefoed (SF) 
17 Lone Dybkjær (RV) 

: . Til stedfortrædere for: 
1-4 Svend Åge Petersen (KF) 

Ole Bernt Henriksen (KF) 
5-6 Svend Erik Hovmand (V) 

Hanne Severinsen (V) 
7-8 Aagaard (KF) 

Inger Stilling Pedersen (KrF) 
9-14 Tastesen (S) 

15-16 Rahbæk Møller (SF) 
Tinning (VS) 

17 Bilgrav-Nielsen (RV) 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Anden behandling af lovforslag nr. L 1 7: 
Forslag til løv om ændring af  ligningsloven, 

(Lejeværdi af  bolig i egen ejendom). 
(Fremsat 2/10 85. Første behandling 10/10 

85. Betænkning 6/11 85). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet, 

Afstemning 

§§ 1 og 2 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold), Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Forespørgsel nr. F 2: 
Forespørgsel til økonomiministeren: 
»Hvad kan økonomiministeren oplyse om 

planerne på det pengepolitiske område i lyset 
af det økonomiske råds redegørelse?« 

Af Jes Lunde (SF), Ivar Nørgaard (S), 
Knud Østergaard (KF), Ivar Hansen (V), 
Estrup (RV), Nør Christensen (CD), Anne 
Grete Holmsgård (VS) og Steffensen (KrF). 

(Forespørgslen anmeldt 2/10 85. Fremme 
af forespørgslen vedtaget 9/10 85). 

Begrundelse 


